

LESSON 25 – Shopping

第二十五课 – 买衣服（二）

1. 小明妈：麦克，我们再到那边看看。我想再给你和小明买两条牛仔裤。
2. Mike：谢谢阿姨。
3. 小明妈：这条不错，您给我拿一条 L 号的吧。
4. 售货员：给谁买？是这个男孩儿吗？
5. 小明妈：是啊。
6. 售货员：试试 M 号的吧，我觉得 M 号就行。
7. 小明妈：好的。
8. 小明妈：麦克，我觉得这条裤子不太合适，裤腿太肥了，你最好试试那条黑色的。
9. 售货员：您是说这条黑色的吗？
10. Mike：对，就是这条。
11. 售货员：对不起，这种没货了。可能明天到货。
12. 小明妈：样品是什么号？
13. 售货员：我看看。这也是 M 号的，他能穿。您可以先试试。
14. 小明妈：这条裤子比较合身。我今天交钱，明天再来取，可以吗？
15. 售货员：行，您给我留个电话，货一到我就通知您。
16. 小明妈：没问题。对了，这种黑色仔裤我要两条，都要 M 号。我也给小明买一条。
17. Mike：阿姨，这条裤子有折扣吗？可以打折吗？
18. 售货员：这条裤子是特价的，不能再打折了。
19. 小明妈：谢谢您。麦克，咱们走吧。

Translation

1. Xiao Ming's mother: Mike, let's have a look over there. I want to buy two pairs of jeans for you and Xiao Ming.
2. Mike: Thanks, auntie.
3. Xiao Ming's mother: This one's nice. Please get me a size L.
4. Salesperson: Who's it for? This guy?
5. Xiao Ming's mother: Yes.
6. Salesperson: Try size M, I think it'll do.
7. Xiao Ming's mother: OK.
8. Xiao Ming's mother: Oh, Mike, I don't think these jeans fit. It's too baggy in the legs. You should try the black pair.
9. Salesperson: Are you talking about these black ones?
10. Mike: Yes, this is the one.
11. Salesperson: Sorry, we're out of stock. We might get some more in tomorrow.
12. Xiao Ming's mother: What size is the sample?

13.Salesperson: Let me see. This is also a size M. It should fit him. You can try it first.

14.Xiao Ming's mother: Yes, this pair fits well. Can I pay today and pick it up tomorrow?

15.Salesperson: Sure, just leave me your phone number, as soon as we get stock I'll contact you.

16.Xiao Ming's mother: No problem. Oh right, I want two pairs of these black jeans, both size M. I'm getting a pair for Xiao Ming too.

17.Mike: Auntie, is there a discount on these jeans? Can you do a discount?

18.Salesperson:These jeans are on special. No more discounts.

19.Xiao Ming's mother: Thank you. Mike, let's go.

Language Points

条 the measure word for pants

牛仔裤 jeans

觉得 to feel

不太合适 doesn't fit well

肥 fat, baggy

货 stock

Vocabulary

裤子 pants

样品 sample

合身 fit

留 reserve

通知 notify

也 also

特价 special offer

Grammatical Primer

最好 had better (to imply a suggestion)

打折 to give a discount

打七折 30% off

可能 perhaps